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Informační zpravodaj městského obvodu Plesná

Den dětí 2024

V neděli 9. června uspořádal Měst-
ský obvod Plesná ve spolupráci s TJ 
Sokol Plesná, Sborem dobrovol-
ných hasičů Plesná a Spolkem Klub 
důchodců Plesná tradiční Den dětí 
na sokolském hřišti na Žižkově. Po-
časí nám přálo, účast dětí a  jejich 
rodičů byla v  letošním roce hojná 
a dětem byl nabídnut sportovní, ale 
také kulturní program. 

Zatímco menší děti si mohly vyzkou-
šet motorické aktivity jako lovení 
rybiček, házení míčků a  kroužků či 
shazování kuželek, ty větší se pusti-

ly také do chození na chůdách, há-
zení na terč nebo skákání v pytlích. 
V  atletických disciplínách poměřili 
své síly dívky i chlapci, a to ve vícero 
věkových kategoriích. Oblíbenou 
aktivitou se opět stala ukázka hasič-
ské techniky, zejména „ostřelování“ 
živého hasiče proudem vody. 

Poté následovalo dobové vystou-
pení Flašinetářů z Ostravy. Zatímco 
paní v  růžovém květovaném kos-
týmku s  kloboukem točila klikou 
a  zpívala dětské nebo pohádkové 
písničky za  doprovodu svého flaši-
netu, pán vybíral mezi přítomnými 

dětmi a  jejich rodiči adepty k  sou-
těžnímu zápolení. 

Po  tomto hudebním vystoupení se 
děti přesunuly k vyhlášení atletické-
ho víceboje. Po obdržení sladké od-
měny přišlo na řadu opékání párků 
u ohně a volná zábava. Věříme, že si 
děti svůj den užily a už teď se těšíme 
na jejich další návštěvu nejen na Dni 
dětí, ale i jiných akcích pořádaných 
v Plesné. 

S poděkováním za spolupráci míst-
ním spolkům 

Kulturní komise
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Sousedské rozhovory…
…tentokrát s Jaroslavou Tvrdou, předsedkyní Spolku Klub důchodců 

Plesná
O činnosti Spolek Klub důchodců Plesná, v jehož předsednictví stojí od roku 2019, se rozpovídá paní Jaroslava Tvrdá, 
která nás seznámí také s jeho historií, zakladateli, oceněním a počtem aktivních členů. V rozhovoru se podělila také 
o to, jak naplňuje svůj volný čas. V příštím čísle najdete rozhovor s panem Romanem Rajským, místostarostou a před-
sedou Mysliveckého spolku Děhylov. 

Dobrý den, paní Jaroslavo, děkuji 
za přijetí pozvání k rozhovoru. Jak 
dlouho už jste členkou Spolku Klu-
bu důchodců Plesná? 
Pěkný den všem čtenářům infor-
mačního zpravodaje Pleso, děkuji 
za pozvání. Je to již více jak 15 let. 
Sotva co jsem ukončila pracovní čin-
nost, navštívili mě manželé Wieder-
manovi a nabídli mi vstup do tehdy 
Klubu důchodců v Plesné. Zároveň 
potřebovali do  výboru hospodá-
řku, kterou dlouhá léta dělala paní 
Jiřinka Kolářová, ve  výboru, který 
tenkrát vedla paní Naďa Veselíková, 
tak jsem do  Klubu vstoupila  a  při-
jala  funkci.   Začala  jsem ve  výboru 
pracovat, to byl březen 2009. Čas 
běžel, funkci předsedy na  2 roky 
převzala Miluška Wiedermanová 
a  poté se předsedování ujal pan 
Ing.  Zdeněk Antoš. Po  dobu jeho 
předsedování jsme společně  zača-
li naši činnost rozvíjet, začali jsme 
připravovat pro naše členy kromě ji-
ných aktivit i zájezdy. Každoročně se 
jednalo o  zájezdy  třídenní, to bylo 
v  červnu a  v  záři ještě jednodenní. 
Naši členové byli spokojeni a  ces-
tovali s  láskou, navštívili jsme Brno 
a okolí, Náchod, Olomouc, proces-
tovali jsme celou jižní Moravu, také 

jsme cestovali do  termálních lázní 
v  Maďarsku, Slovinsku a  v  rakous-
kém Laa an der Thaya. 

Kdy došlo k Vašemu rozhodnutí 
vzít za Spolek větší zodpovědnost 
v pozici předsedkyně? 
V roce 2019, kdy po šestiletém ob-
dobí  pan Ing.  Zdeněk Antoš ukon-
čil  svou činnost ve  výboru, přišlo 
dilema, kdo dál povede náš již nově 
založený Spolek Klub důchodců 
Plesná. Naši členové výboru mě 
přesvědčili se této funkci věnovat, 
byli přesvědčeni, že to zvládnu, 
dali mi důvěru, tak jsem tuto funkci 
předsedy v  listopadu  2019 s  oba-
vou přijala. Moje éra ale začala 
s  Covid-19, bylo to velmi náročné, 
ale i  to přešlo a  letos to je již moje 
třetí dvouleté volební období, co se 
této funkci věnuji.

Kdy vlastně vznikl Klub důchodců 
v Plesné? 
Náš Klub důchodců v Plesné vznikl 
oficiálně 15. 4. 1977, jak je zapsáno 
v kronice. V přípravné době vzniku 

Klubu v  roce 1973 se sešlo 6 čers-
tvých důchodců, kteří se domluvili, 
že by bylo dobré založit v  Plesné 
Klub důchodců, byli to pánové: Jo-
sef Štefek, Ladislav Malyška, Josef 
Klíma, Josef Pěcha, Valentin Heger 
a  Bohuslav Kotala. Během čtyř let 
se ve vedení vystřídali Bohuslav Ko-
tala a Josef Klíma. V roce 1977, kdy 
Plesná již byla přičleněna Obvod-
nímu národnímu výboru Ostrava-
-Poruba, proběhla 15. dubna 1977 
ustavující schůze Klubu důchodců 
Plesná v  tomto složení: předseda 
Josef Klíma, jednatel Adolf Stařin-
ský, pokladník Jana Tvrdá. Členové 
výboru: František Peterek, Jaro-
slav Blaštík, František Tichý, Zdeň-
ka Bochňáková, Stanislav Jindrák, 
Adolf Výtisk, Ludvík Misiak a Franti-
šek Pěchula. Tehdy byla činnost Klu-
bu zaměřena na sběr kovového šro-
tu, lékovek, brigády, hlavně v akci Z, 
zájezdy, rekreace, smažení vaječiny 
atd. Klub měl v  té době 69 členů. 
Dnes už většinou nežijí, Klub však 
od  té doby vykazuje nepřetržitou 
činnost a  jeho členové mají v  úctě 
své předchůdce.
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To výrazné rozšíření činnosti zapo-
čalo až oficiální přeměnou ve Spo-
lek Klub důchodců Plesná? Jak je 
to dnes s počtem členů? Zajímal 
by mě poměr aktivních a těch „pa-
pírových“, kteří sice členy jsou, ale 
akcí se neúčastní, máte-li takové?
Spolek Klub důchodců v Plesné byl 
založen 29. 1. 2016, jeho činnost 
probíhá standardně, navíc přibylo 
cestování – zájezdy, o kterých jsem 
se již zmínila. Dnešní stav členské 
základny je 71 členů, 48 žen a  23 
mužů, průměrný věk našich členů 
je 78,5. V  naší členské základně je 
ale dost starších členů nad 85 let, 
máme taky 3 členy nad 90 let, nej-
starší je paní Milada Salgová, která 
se dne 30. 3. 2024 dožila 94 let, kaž-
doročně ji členky výboru navštěvují, 
bydlí v Děhylově u syna. Těch aktiv-
ních členů je více, chodí na naše při-
pravené akce, ale ti starší se, bohu-
žel, mnohdy ze zdravotních důvodů 
již neúčastní.

Činnost místního Spolku funguje 
nepřetržitě několik desetiletí, mů-
žete nám více přiblížit všechny ak-
tivity?
Ano, je to přesně tak. Dne 8. 4. 2017 
jsme oslavili 40. výročí založení na-

šeho Klubu, nyní již Spolek KD, kaž-
dý člen obdržel Pamětní list a tužku 
s logem. Za naši bohatou činnost se 
nemusíme stydět. Pořádáme pro 
naše členy různé besedy, exkurze, 
přednášky, ochutnávání vánočního 
cukroví, smažení vaječiny, opékání 
klobás, vaření buřt guláše, Mikuláš-
skou besedu, oslavy MDŽ, chodíme 
hrát bowling a  jiné. Na  akcích je 
nachystáno občerstvení a  členové 
mají možnost přátelsky si popoví-
dat. Také pracujeme: Sokolům po-
máháme s  úklidem hřiště a  jejich 
správní budovy, obci při akcích, 
např. při Májové Plesné atd. O prá-
ci Spolku  je veřejnost informová-
na v nástěnné skříňce. Je zajímavá, 
vkusná a  pravidelně aktualizova-
ná. Umíme propagovat svou práci 
v časopise Pleso. Ceníme si zvláště 
toho, že ostatní spolky v  obci jsou 
naši příznivci a  spolupracovníci. To 
platí i  o  Úřadu městského obvodu 
Plesná, je to náš sponzor.

Za pár let tedy oslavíte 50 let 
od vzniku Klubu v Plesné. Pokud 
se nemýlím, v nedávné minulosti 
jste byli oceněni významnou ce-
nou na celoměstské úrovni. O co 
se jednalo?
Spolek KD svou činností a jednáním 
pomáhá vytvářet přátelskou atmo-
sféru v obci. A  to je pro naši věko-
vou kategorii lék k  nezaplacení. 
Na  základě této rozmanité činnosti 
jsme byli v  listopadu 2017 vybráni 
a  stali jsme se vítězem 11. ročníku 
ankety Nejlepší klub seniorů pořá-
daný Statutárním městem Ostrava, 
doprovázen naším heslem: „Šťastné 
a spokojené stáří s naší pomocí, to 
je náš cíl.“ Tak čas běží a  v  dubnu 
2022 jsme již oslavili 45. výročí za-
ložení KD opět s velkou slávou a ob-
rovským dortem, který nám věnoval 
hypermarket Globus a  musím zmí-
nit, že je taky náš dobrý sponzor, co 
se týče občerstvení. Moc si toho vá-
žíme a děkujeme. Členové obdrželi 
opět Pamětní list a dárek.
V dubnu 2027, tj. zhruba za 3 roky, 
oslavíme 50. výročí založení našeho 
Klubu, už se na to moc těšíme.

Pojďme teď osobně k Vám. Co dě-
láte, když nemusíte řešit Spolek 
Klub důchodců? Určitě máte i dost 
soukromých zájmů.
Určitě jsem ráda doma, pracuji 
na  zahrádce a  kolem domu. Také 
jsem ráda cestovala, ještě nedávno 
jsme jezdili s  manželem do  Chor-
vatska k moři, ale také jsme s přáteli 
procestovali maďarské termální láz-
ně, Česko a Slovensko. Naší oblíbe-
nou destinací byly a  jsou doposud 
Luhačovice, ty jsou mou srdeční zá-
ležitosti, jezdíme tam již více jak 30 
let a stále mě to baví. Navštěvujeme 
je dvakrát až třikrát ročně sami nebo 
s přáteli. Jinak ráda čtu, mám v ob-
libě kriminální případy, které sleduji 
i v  televizi, ráda také vařím a peču. 
Scházíme se s  rodinou, v  létě gri-
lujeme a  jezdíme autem na  výlety, 
chodíme na houby.
V  domku s  námi žije rodina syna 
a  moje skoro desetiletá vnučka 
Anička, o  kterou se s  radostí po-
starám, hlavně v  době její nemoci. 
Spolu si povídáme a hrajeme různé 
hry. Také mám už od  dcery prav-
nuka Dominika a pravnučku Adélku, 
se kterými se taky ráda vidím.
Ještě se vrátím ke Spolku KD, který 
mi sice zabere hodně času, ale je-
likož mě to baví, dělám to s láskou, 
ráda pracuji s lidmi a taky proto, že 
celý výbor jsou dobří a pracovití lidé 
a dělají všechno pro to, abychom si 
všichni, myslím celá členská základ-
na, užívali naše společná přání. Celý 
výbor si jistě zaslouží mé poděková-
ní, velmi si jich vážím. Všem srdečný 
dík.

Děkuji Vám za rozhovor a přeji vše 
dobré do dalších let.
Ještě jednou děkuji za  pozvání 
k rozhovoru, bylo mi ctí.

>JAK<
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Pro naše malé čtenáře

Hádanky 

Nemá plíce, přece dýchá, 
studená a  věčně tichá, 
věčně pije na  své zdraví 
v brnění, co nerezaví. Kdo 
je to?

Která květina v sobě skrý-
vá dívčí jméno i zvíře?

Odpovědi najdeš na  po-
slední straně zpravodaje.

Léto nabízí dlouhé dny 
plné pěkného počasí a ne-
všedních zážitků. My vám, 
milé děti, přinášíme inspi-
raci v  podobě 21 letních 
aktivit, které můžete vy-
zkoušet v  době prázdnin. 
Ať už se vydáte k  moři, 
na tábor nebo budete trá-
vit čas doma na  zahradě, 
věříme, že si užijete spous-
tu legrace. Pokud budete 
mít z  plnění následujících 
úkolů pěknou fotku, a Vaši 
rodiče nám ji zašlou e-mai-
lem, rádi ji v  dalším čísle 
otiskneme. 

Najdi ukryté názvy Vybarvi obrázek
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Dne 8. 5. 2024 se naši hasiči z Plesné 
zúčastnili ukázky s koňskou stříkač-
kou v Nové Vsi u příležitosti setkání 
historických praporů a poděkování 
záchranným složkám, které působí 
od roku 1924 na území Velké Ostra-
vy a letos slaví 100 let od založení.

  Za SDH Jana Benková
   jednatel sboru

SDH Plesná
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Jarní aktivity Klubu důchodců Plesná

Členové Klubu důchodců každoroč-
ně pomáhají s úklidem spadaného 
listí na  hřišti Sokola Plesná, rov-
něž uklízejí v  místnostech klubov-
ny. Brigáda se uskutečnila 6. dubna 
a do úklidu se zapojilo 17 členů na-
šeho klubu.

Další akcí klubu 18. 4., tentokrát 
sportovního charakteru, bylo bow-
lingové zápolení. Soutěžila tři 
družstva, tj. 18 členů KD. Po  ukon-
čení soutěže se účastníci přemístili 
do  restaurace, kde si doplnili spo-
třebované kalorie a vyslechli výsled-
ky soutěže. Nejúspěšnějšími koulaři 
byli paní M. Stejskalová, V. Laňková 
a pan J. Červenka. Soutěžící uvádě-
li, že bowlingové koule jsou každým 
rokem těžší a těžší. Soutěž připravil 
a zorganizoval pan Jan Gromica.

Naši senioři uctili památku a  polo-
žili květiny na pomníku Rudé armá-
dy u  příležitosti výročí osvobození 
Plesné 26. dubna 1945. Neměli by-
chom zapomínat na významné udá-
losti naší obce, historii nelze měnit.

Letošní Májová Plesná se opět 
díky výborné organizaci pořadate-
lů vydařila po všech stránkách. Bo-
hatý kulturní program byl zaměřen 
na všechny věkové kategorie účast-
níků. Mohly si vybrat děti, mládež 
i  dospělí včetně seniorů. Sledovat 
vystoupení profesionálních souborů 

bez vstupného v dnešní době není 
zcela běžné. Jsme rádi, že k úspěš-
nosti celé velké akce mohl přispět 
malým dílem i  náš Klub důchodců 
a  to takto: Parkování aut na parko-
višti u  bývalého „Lihovaru“ organi-
zovali pánové V. Kupka, M. Chrobok 
a Z. Kubín. V přípravě pohoštění pro 
účinkující pomáhala paní V. Laňko-
vá, manželé J. a  L. Pappovi a  paní 
J. Dostálová. Hovězí guláš uvařili 
a ve stánku pro-
dávali paní M. 
Bajgerová spolu 
s manžely M. a Z. 
Antošovými a  V. 
a  J. Gromicový-
mi. Členové KD 
rovněž upekli 
z  vlastních su-
rovin zákusky 
a  koláče. Svým 
pekařským umě-
ním se pochlubi-
ly paní Ratajová, 

Gromicová, Máchová, Tvrdá, Chylo-
vá, Laňková, Dostálová, Bajgerová 
a  Pappová. Tyto domácí dobroty 
potom ve  stánku prodávaly paní 
Tvrdá, Máchová a Ratajová. 

Plánovaná beseda 16. května do-
stala po  mnoha návrzích podobu 
posezení v  restauraci „U  Tondy“. 
Krásné počasí a příjemné posezení 
splnilo svůj účel. 

Co připravuje výbor KD Plesná v následujících 
letních měsících:
• Léto symbolicky přivítáme u tzv. vurstguláše, který uvaří paní Marie Bajge-
rová spolu s dalšími členkami výboru KD.

• Na „vaření klobás“ si pochutnáme 4. srpna, kapesní nožíky s sebou.

Všechny akce plánujeme uskutečnit na sokolském hřišti na Žižkově.

Za výbor KD 
Jaromír Mechl, foto Radim Chyla

Vaření guláše na Gulášfestu Pohoštění na Májové Plesné

Brigáda na hřišti Sokola Plesná
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Svatojakubská pouť 2024
Letošní pouť ke sv. Jakubovi připadne na neděli 28. července. 
Bohoslužby budou v 8:00 a v 10:30. Ve 14:30 bude v kostele 
svátostné požehnání. Hlavním celebrantem bude P. Lumír Tkáč, 
současný farář v Ostravě-Pustkovci.

Jak se u nás mluvilo
Stejně jako v  minulém roce jsme 
i  v  tom letošním připravili pro 
uplynulý ročník Májové Plesné 
výstavní tabule, tentokrát zaměřené 
na místní nářečí a místopisné názvy. 
Tuto výstavu vám zprostředkujeme 
i prostřednictvím Plesa, a to ve dvou 
částech. V tomto čísle se bude jed-
nat o popis slov užívaných v Plesné 
v  rámci mapování nářečí etnografy 
a  o  samotná pojmenování plesen-
ských, ale i  sousedních obyvatel. 
Příště nahlédneme do  historie po-
jmenování naší obce a  porovnáme 
místní názvy v mapách, mj. v tzv. Cí-
sařských otiscích z let 1824 – 1836.

Nářečí v Plesné

V  literatuře věnující se nářečí Slez-
ska se můžeme setkat s  přiřaze-
ním Plesné do  oblasti Jižní Opav-
sko nebo také Ostravské Lašsko. 
V  tomto článku budeme vycházet 
z poznatků jazykovědce a etnogra-
fa prof.  Františka Bartoše, který se 
nářečí místního kraje věnoval v pu-
blikaci Dialektologie moravská, I. 
díl: Nářečí slovenské, dolské, valaš-
ské a lašské (1886). Jedná se o ma-
pování mluvy v  druhé polovině 19. 
století.

Bartoš uvádí dialektové odlišnos-
ti v  jednotlivých obcích. Například 
pro Lašsko i  Opavsko bylo typické 
úžení měkkého “e” v “i”. “Plesná pa-
tří do celku Jižní Opavsko, stejně se 
mluvilo v Porubě či v Polance, a to: 
mliko, chliv — (bez) chliva, chlib— 
chleba, bih (běh) — běhu, lik (lék) 
— liky, lid— ledu, pohlid — pohledu, 
klitka (klec), zolity (zálety), noclih — 
nocleha, obid, Slizsko.”

K  úžení docházelo zejména v  muž-
ském rodě: utřil — utřela — utřelo, 
umřil — umřela — umřeli, mil — měla 
— měly, ležil — ležela, klečil — kleče-
la, letil — letěta, umil — uměla, mušil 
— musela, visil — visela, chčil (chtěl) 
— chčela, přijil — přijela — ale přišel.

Úžení se neuplatňovalo ve slovech: 

les, len, lep a plech.

Další odlišnosti mezi jednotlivými 
vesnicemi lze nalézt ve  vkládání 
jednotlivých hlásek. Jde zejména 
o hlásku “r”, před níž se vkládá “y”. 
Zatímco v  řeči se “y” téměř vyzvu-
kuje (nevyslovuje), ve  zpěvu tato 
hláska “y” jasně vyniká. Konkrétně 
v  Plesné Bartoš zaznamenal slov-
ní spojení s  tímto fenoménem oči 
jako tyrnečka, stejně jako vsunuté 
“g” ve  slově zegzulka.  Také v  pís-
ních z  Plesné najdeme vložené “e” 
ve slově serdečko nebo vložené “z” 
ve slově nězpomože (nepomůže).

7. pád, tzv. instrumentál, má v množ-
ném čísle přípony -ami, -ama, -oma, 
a  to: roboma, sestroma (Polanka), 
kravoma (Kyjovice), rukoma (Ples-
ná), dzevuchoma (V. Polom), zahra-
doma, sviňoma (Klimkovice) atd.

První osoba množného čísla roz-
kazovacího způsobu má v  Jižním 
Opavsku (zejména v Plesné, v Klim-
kovicích a okolí)  příponu -ma: pleť-
ma (pleťme), poďma (pojďme), da-
jma (dejme).

“Vedle složených tvarů byl sem, 
pisal sem atd. jsou posud v 1. oso-
bě jednotného čísla na  Místecku, 
Frýdecku, ve  Frýdlantě praeteri-
ta složená z  příčestí a  aoristového 
znaku “ch”: pivach tu vypila kvar-
tu (piva jsem tu vypila, Moravka). 
V Opavsku tyto tvary již se vytratily, 
toliko v  Plesné (v  Jižním Opavsku) 
slyšel jsem od  84leté stařeny: ně-
bylach tam, sedíach na koňa, jelach 

na pólo,” cituje František Bartoš.

Pleseňané v nářečí

Byť jsou spisovně zdejší obyvatelé 
Pleseňané, nikdo místní nepoužívá 
jiný výraz než Pleseňák či Pleseňač-
ka. Jak tomu ale bylo dříve?

Záleželo také na  tom, zda se jed-
nalo o  obyvatele místní části Stará 
či Nová Plesná. Dokonce se jejich 
označení lišilo podle toho, v  jaké 
obci se o “Pleseňácích” mluvilo. Po-
kud se jednalo o  obyvatele Staré 
Plesné, říkalo se Plesňak nebo také 
Stařak či Stařanka. Pokud z Nové, byl 
to Novoplesňak, Novjak či Novjan, 
respektive Novjanka. V  sousedním 
Martinově se ojediněle používalo 
jako adjektivum novensky, zatímco 
běžně v  Martinově a  Děhylově no-
voplesensky, v případě Staré Plesné 
pouze plesensky. 

To v Plesné a  jejím okolí se užívalo 
pro sousední obce a  jejich oby-
vatele výrazů Dělhov či Dželhov, 
do  Dělhova, v  Dobroslavicoch, 
za  Dobroslavicoma, Dobroslavjacy, 
Martinovjak, Střebovice, do Střebo-
vic, ve  Střebovicoch/ach, za  Stře-
bovicoma/-ami, Střebovjan, stře-
bovský, Puskovec, do  Puskovca, 
Puskovjak, Velká Poloma, Pustá Po-
loma, z Velkej (Pustej) Polomě.

Názvy pochází z  publikace Míst-
ní jména na  Moravě a  ve  Slezsku 
od  Ladislava Horsáka a  Rudolfa 
Šrámka (1980)

 Zpracovala B. Čechová
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Jedeme na výlet

Pomalu se blíží léto a s ním čas vy-
cházek do přírody, výletů a koupání. 
Naše děti pobývají co nejvíce ven-
ku, ať už na zahradě, na procházce 
v lese nebo na výletě.

Nedávno jsme se vypravili na dopo-
lední výlet do Děhylova. Svezli jsme 
se autobusem, vystoupili u  želez-
niční stanice a  vydali se k  rybníku. 
Děti poznávaly různé rostliny, viděly 
labuť, kachny a  volavku a  objevily 
malé žabky, které hopsaly všude 
po  cestě a  snažily se najít cestu 
do rybníka.

Potom jsme šli kolem řeky Opavy 
až k jezu, kde jsme dětem vysvětlili, 
jaké nebezpečí tu hrozí a proč by se 
tu mohl utopit i dobrý plavec. Také 
jsme počítali vláčky a  přešli přes 
železniční přejezd, při čemž jsme 
si zopakovali pravidla bezpečného 
přecházení.

V zámeckém parku si pak pochutna-
ly na  špekáčcích, pozorovaly čápy 
Viktora a  Markétku na  zámeckém 
komíně a proběhly se po cestičkách 
mezi stromy. No a  pak už byl čas 
chystat se zpátky do  školky. Cesta 
uběhla opět rychle, někteří si i  tro-
chu zdřímli.

Ještě oslavíme Den dětí hledáním 
pokladu v lese a také u plesenských 
hasičů.

A  pak už jen zakončení školního 
roku se slavnostním pasováním 
předškoláků na školáky. 

Poslední pátek v  květnu děti přišly 
do  školky opět s  batůžky, protože 
jsme jeli na  výlet na  zámek Kunín. 
Cesta rychle uběhla a  už jsme sle-
dovali veselou pohádku „O  ševci 
a  jeho hloupé ženě“. Potom si děti 
zkoušely divadelní kostýmy při vy-
právění pohádky, prohlížely si růz-
né druhy loutek, zkoušely si masky 
a polomasky a také si prohlédly zá-
mecké komnaty.

Přejeme jim, ať je učení baví a ať se 
jim všechno daří. 

Dětem i  jejich rodičům přejeme 
krásné léto plné pohody a  společ-
ných zážitků.

Za kolektiv zaměstnanců 
MŠ Kateřina Čepková
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28. ročník Vesnických sportovních her 2023

Vesnické sportovní hry jsou v plném 
proudu. Do  uzávěrky tohoto čísla 
Plesa se uskutečnily soutěže v drá-
hových kuželkách, stolním tenisu 
a přespolním běhu. 8. 6. už úspěšně 
proběhla soutěž ve volejbale (o tom 
příště) a 22. 6. se uskuteční soutěž v 
nohejbalu. Po letní přestávce bude-
me pokračovat v září lukostřelbou.

Kuželky se hrály 23. března v  her-
ně Sarezy v  Porubě. Zúčastnilo se 
všech 12 obcí. Házelo se dvoukolo-
vě do plných a na dorážku. V jednot-
livcích vyhrál Petr Tichý z Krásného 
Pole s 189 shozenými kolky. Plesná 
opět potvrdila heslo Není důležité 
zvítězit, ale zúčastnit se a  skončila 
na 11. místě. Reprezentovali nás Vla-
dimír Dedek (25. místo, 120 kolků), 
Petr Laňka (39., 94 k.), Jiří Brůna (45., 
68 k.) a Jiří Pavelek (47., 56 k.).

Umístění obcí v dráhových kuželkách:
    1. Krásné Pole
    2. Polanka nad Odrou
    3. Vřesina
    4. Klimkovice
    5. Olbramice
    6. Horní Lhota
    7. Dobroslavice

cích byl první Vítězslav Prášil z Velké 
Polomi s časem 19:19 a první druž-
stvo Velké Polomi. Plesná v sestavě 
Václav Benbenek (13. místo, 21:16), 
Tomáš Wittassek (35., 28:36) a Ma-
roš Ďurka (37., 30:32) skončila desá-
tá.

Umístění obcí v přespolním běhu:
    1. Velká Polom
    2. Polanka nad Odrou
    3. Vřesina
    4. Dolní Lhota
    5. Klimkovice
    6. Krásné Pole
    7. Olbramice
    8. Horní Lhota
    9. Jistebník
    10. Plesná

Umístění obcí po čtyřech disciplí-
nách:

    1. Klimkovice           41 b.
    2. Velká Polom           39 b.
    3. Krásné Pole                    37 b.
    4. Vřesina             36 b.
    5. Polanka n. Odrou          35 b.
    6. Horní Lhota              23 b.
    7. Olbramice           20 b.
    8. Dolní Lhota       20 b.
    9. Plesná             18 b.
    10. Dobroslavice             15 b.
    11. Jistebník                   15 b.
    12. Čavisov             10 b.

Veškeré výsledky a další soutěže na-
jdete na www.vshry.cz.

 Vladimír Mach

    8. Velká Polom
    9. Dolní Lhota
    10. Čavisov
    11. Plesná
    12. Jistebník
Stolní tenis byl uspořádán 20. dub-
na v tělocvičně v Krásném Poli. Neú-
častnila se Dolní Lhota. Plesná v se-
stavě Vladimír Pařenica, Petr Synek 
a Pavel Michalák skončila na těsném 
čtvrtém místě, vyhrály silné Klimko-
vice.

Umístění obcí ve stolním tenise:
    1. Klimkovice
    2. Velká Polom
    3. Horní Lhota
    4. Plesná
    5. Krásné Pole
    6. Vřesina
    7. Polanka nad Odrou
    8. Čavisov
    9. Dobroslavice
    10. Olbramice
    11. Jistebník
25. května se uskutečnil přespol-
ní běh v  Olbramicích. Trať měřila 
5,4 km a  vedla terénem po  lesních 
i asfaltových cestách. Neúčastnil se 
Čavisov a Dobroslavice. V jednotliv-

Kuželkáři Plesné
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Pár slov k Májové Plesné
Vždy, když se blíží termín Májové 
Plesné, všichni bedlivě sledujeme 
předpovědi počasí a  doufáme, že 
to vyjde „i  letos“. Výhled dva týdny 
předem nevypadal vůbec příznivě, 
nicméně se opět ukázalo, že přelom 
dubna a května je pro festival jako 
dělaný, poněvadž nám přálo krás-
né počasí. I přesto, že letos připadl 
30. duben na všední den, díky dě-
tem a jejich maminkám jsme zvládli 
nazdobit májku a za vydatné pomo-
ci místních mužů ji za zkušené orga-
nizace hasičů postavit. Děti spálily 
čarodějnici, upekly párky a poté už 
celé rodiny sledovaly rytířské klání, 
v  němž si zejména děti volily své 
oblíbené rytíře, jenž povzbuzovaly 
k boji. Večer patřil kapelám Queen-
mania, Citron revival  a R.U.M. 

Prvního května se od  ranních ho-
din připravoval soutěžní guláš 
a  do  plesenských ulic se vypravily 
dva folklorní soubory, z  nichž je-
den vyrazil s  muzikou usazenou 
na koňmi taženém zdobeném voze. 
Rádi bychom poděkovali občanům, 
kteří pro tanečníky a  muzikanty 
připravili u  svých domovů pohoš-
tění. Po  poledni odstartoval pro-
dej a  ochutnávka gulášů a  posléze 
i  hlavní program na  pódiu, které 
patřilo folklorním souborům Kuno-
vjan z Uherského Hradiště, Vysočan 

z Krásného Pole. Večer, a s ním i celý 
festival, završilo vystoupení Jiřího 
Pavlici s kapelou Hradišťan. 

Foto: Eva Nagyová

Hradišťan a Jiří Pavlica – foto: Renáta Veselská 

Nyní vám přinášíme malé ohlédnutí 
za  festivalem prostřednictvím foto-
grafií, z  nichž některé jste nám za-
slali vy, naši občané a čtenáři, za což 
vám velmi děkujeme. Budeme se 
těšit na  shledání při dalším roční-
ku, který pro vás už připravujeme. 
Dovolte nám na  tomto místě ještě 
jednou poděkovat všem spoluorga-
nizátorům, pomocníkům a sponzo-
rům, bez nichž by festival nebyl tím, 
čím je.

Kulturní komise

z  Hlinska, Slezskému souboru He-
leny Salichové z  Ostravy – Poruby 
a  dětskému souboru Krasničanek 
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Odpovědi na hádanky: Ryba, Pampeliška

Z Májové Plesné 2024 (pokračování)

Foto: Petra Vrbíková

Foto: Ivo Stojčev

Foto: Eva Bajgerová
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